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Správa zo zasadnutia Európskej štandardnej 

komisie pre hydinu- Doorn Holandsko 

16.- 17. September 2017 

Ako tretie  zasadnutie Európskej štandardnej komisie 

pre hydinu- (ESKG)  v roku  sa vždy koná  v rámci 

konania medzinárodného školenia posudzovateľov . 

Inak tomu nebolo ani v roku 2017 . V rámci čo 

najväčšieho využitia času sa zasadnutie konalo vo 

večerných hodinách v piatok pred školením a v sobotu 

po úvodnom dni školenia .  

Zasadnutie ESKG zahájil  predseda komisie Urs Lochmann , ktorý srdečne privítal 

prítomných členov komisie .  S rodinných dôvodov sa ospravedlnil  sekretár komisie 

D,Kleditsch ktorý poslal pozdrav s ospravedlnením . 

Prítomný na zasadnutí boli A. 

Verelst (B), M. Bovet (CH), J.C. 

Périquet (F), P. Žuffa (SK), K. 

Safundžič (CRO), W. Littau 

(DK), K. v. d. Hoek (NL), U. 

Freiberger (D) a U. Lochmann 

(CH).  Jednanie pokračovalo 

podľa avizovaného programu . 

Jednanie z BZA a BDRG . Ako 

sa ukázalo neskôr po 

konferencii v Egeri (H) bol zo 

strany  BDRG nesprávne pochopený návrh na  zmenu štruktúry ESKG ,  v súvislosti s jej  

zložením a rozložením hlasov . Diskusia o návrhu „Zmluvy o spolupráci s BZA“ sa v tom 

čase v Egeri ešte  nemohla uskutočniť. V nasledujúcich týždňoch pomohli niektoré telefonáty 

emaily  objasňujúce  situáciu. 

Našťastie sa dá povedať ,že v Doorne, všetci súhlasia so všetkými bodmi návrhu.  Boli 

vykonané niektoré menšie redakčné zmeny a U. Freiberger napíše návrh a pošle ho BZA, 

BDRG, A. Verelstovi a U. Lochmannovi. Ak sa všetky strany dohodnú, zmluva by mohla byť 

podpísaná. Bolo by to dôležitým krokom k pokračovaniu veľmi úspešnej spolupráce. V tejto 

súvislosti  U.Freiberger hovoril, že  BZA potrebuje  3-4 roky na úplné zmeny  čo súvisí so 

zmenami štandardov . BZA  samozrejme potvrdzuje, že ak bude napr. uznané nové plemeno 

v EE tak ho BZA  samozrejme akceptuje ale v Nemecku bude uznané  podľa  platných 

pravidiel BZA. . Určitý čas potrvá tiež zjednotenie štandardov niektorých plemien  (napr. 

Velsumka alebo Barnaveldka ,kde si Nemci idú „vlastnou cestou.)  Samozrejme  je i to že  

partnerom pre ESKG je BZA a nie   žiadny samostatne vystupujúci klub alebo chovateľ . A to 
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i napriek tomu, že „Nemecko“   je aktívne najmä na úrovni klubov . To ale rieši komunikácia 

: „Kluby – BZA „ . Obavy zo strany BZA boli najmä v strate možnosti úprav štandardov  

napríklad plemien, ktoré sa chovajú  Najmä v Nemecku, ale pôvod majú v inej krajine. 

A.Verelst vysvetlil , že samozrejme   tu zostáva možnosť návrhu zmeny, ale táto musí byť  

prejednaná a potvrdená  ESKG.  Na otázku ako to bude  s tlačou  štandardov, tak ak bude 

štandard verifikovaný ESKG bude plemeno označené logom EE . BDRG si samozrejme bude 

tlačiť a distribuovať plemená ktoré sa chovajú v Nemecku ,ak  by bol záujem  tlačiť  plemeno  

z inej krajiny  tak to je na dohode   BDRG a krajina.  Na záver tohto bodu bolo konštatované , 

že nič nebráni  spolupráci  medzi BZA a ESKG  . 

Situácia Prepelice : Andy Verelst informoval  že hovoril s Andrém Miesbachom o popisoch 

štandardov . Súčasná situácia spočíva v tom, že BZA minulý rok vytvorila a zverejnila popis 

štandardov na vlastnú päsť . ESK-G je toho názoru, že by popis zverejneného štandardu  mal 

byť podrobnejšie formulovaný. Ako povedal zástupca z BDRG ,  BZA v tomto momente 

nebude text znovu meniť , ale rozhodne to neznamená, že sa o zmene popisu  nemôže hovoriť 

pri ďalšej zmene štandardu.Bolo však dohodnuté, že aspoň označenie nových farieb by malo 

byť navzájom koordinované. V niektorých prípadoch sú určité mutácie známe vo  viacerých  

krajinách, ale s rôznymi názvami. Momentálne Andy Verelst urobí niektoré pokusy krížení , 

aby získal viac informácií o genetike každej mutácie. Cieľom je vytvoriť popisy viacerých  

farebných rázov v roku 2018. V tejto súvislosti sa hovorilo i o ½ poplatkoch (6€) za prepelicu  

na nastávajúcej Európskej výstave . 

Ruské plemená husí : Predbežný text 

štandardu pre Cholmogorské  husí, ktorý 

bol vytvorený v Sursee v minulom roku, 

bol  uznaný . Situácia je odlišná pre husi  

Tula a husi  Komogor. Predložené 

štandardy  z Ruska boli vytvorené na 

začiatku minulého storočia a sú veľmi 

odlišné od dnešných zvierat. Zvieratá, 

ktoré prichádzajú z Ruska do rôznych 

európskych krajín pod názvom Husi 

Tulaer, vykazujú charakter husi 

Komogor so spustenými ramennými 

letkami , ale sú pre husi Komogor príliš 

ľahké . Takéto zvieratá sú prezentované i na viacerých internetových stránkach  ako v Rusku 

tak aj v Európe. Žiadne iné obrázky z Ruska nie sú k dispozícii . Už štyri roky sa snažíme 

získať fotografie, z oficiálnych zdrojov z Ruska ktoré majú dokázať, že stále existujú.  Pán 

Nikischin (RU) nám napísal, že videl jednu hus, ktorá spĺňa štandard. Bohužiaľ, ešte stále jej 

obraz nemáme . Medzitým sú zvieratá z Ruska už známe v niektorých krajinách pod názvom 

Tulská bojová hus  , ale keďže sa nezhodujú s pôvodným textom, nemôžeme pre ňu vytvoriť 

Európsky štandard .  Komisia rozhodla že tieto budú uvádzané a uznané pod iným názvom  ,o 

ktorom  ESK-G rozhodne na základe  konzultácie . Tulské  husí a husi Komogor  ( originál) 

nebudú  zatiaľ uznané , pretože v Európe nie sú prítomné v čistej forme. 
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Švédska čierna kura a Švédska malá  kura . Texty štandardu 

oboch plemien boli  preverené , prepracované a nakoniec uznaný 

do Európskeho štandardu . 

Komisia sa zaoberal  ďalšími štandardami, ktoré však neboli 

ukončené pre nejednotné popisy . 

Willy Littau (DK) vo svojom príspevku vyslovil  želanie ,že by 

bol rád , aby všetky popisy štandardov , ktoré ešte nie sú opísané 

v európskom štandarde , boli pripravené v tlači pred výstavou EE 

v Dánsku.  Ponúkol i možnosť v tlače 

Andy Verelst  oboznámil ,že sa  sa pokúsi  pripraviť zostávajúce škandinávske plemená 

vrátane kačiek a husi do rokovania v  Pohlheime.  

Rôzne: ESKG rozhodla , že pracovná skupina pre okrasnú hydinu bude zrušená z dôvodu ,že 

sa ukázalo že nie je potrebná  .Vo väčšine krajín je zaradená pod okrasným vtáctvom . 

A .Verelst informoval, že  do septembra 2018 bude pripravená  pdf , alebo i tlačená verzia 

Európskeho štandardu . 

Willy Littau informoval o prebiehajúcich prípravách na 

EV 2018 . V tejto súvislosti sa hovorilo o delegovaní 

posudzovateľov ,s tým,že  poriadateľ ak nemá dostatočné 

množstvo svojich môže si pozvať i zahraničných mimo 

kvóty, ale za predpokladov spĺňajúcich kritéria  

Reglementu pre európske výstavy . 

 

 

Predseda ESKG Urs Lochmann  poďakoval prítomným  za 

konštruktívnu spoluprácu a ukončil  schôdzu o 21.30 hod. 

 

Správu spracoval. Žuffa  Peter  

Zástupca ČSCH a SZCH pri EE ,  

člen  Európskej štandardnej komisie  pre hydinu EE  

gramaticky neupravené . 
 


